
             BOSNA I HERCEGOVINA                       БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
             BOSNE I HERCEGOVINE                       БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 
 

 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 
          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 21 99 23, 21 99 24, Fax: (+387 33) 23 34 80 

 
Број: 01-50-1-15-54/09 
Сарајево,  27. мај 2009. године  
 
 
 
 

З А П И С Н И К 
  са 54.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 27. маја 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 38 посланика. Одсуство су оправдали: Јован 
Тодоровић, Халид Гењац, Шемсудин Мехмедовић и Златко Лагумџија. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Средоје Новић, Сафет 
Халиловић, Драган Вранкић, те замјеник министра Марина Пендеш. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
ЕУПМ-а, USAID PSP-a у БиХ, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри 
цивилних иницијатива. 
 Предсједавајући је рекао да сједници у име Тужилаштва БиХ присуствује Оливера Ђукић, 
секретар Тужилаштва БиХ, јер је главни тужилац службено одсутан.  
 Прије образлагања допуна дневног реда, предсједавајући Бериз Белкић је, у вези с тачком 9.  -
Предлог закона о поштама БиХ, подсјетио да је Министарство комуникација и транспорта 20. 
маја 2009. године доставило примједбе на Амандман IV из Извјештаја Комисије за саобраћај и 
комуникације, који се односи на члан 7. Предлога закона о поштама. На 52. сједници усвојен је 
закључак којим је одгођена расправа и изјашњавање о предлогу овог закона  ради стварања 
могућности за подношење нових амандмана у складу са чланом 118. став (3) Пословника, тј. 
амандмана који се односе на нове аспекте или када се настоје усагласити два или више предлога 
о којима се води расправа. Таквих амандмана није било, а рокови за амандмане предвиђени 
чланом 118. ст. (1) и (2) Пословника су истекли, тако да пословнички није могуће реаговати у 
вези с примједбама Министарства. 
 У вези с тачком 14. – Предлог закона о забрани дискриминације, предсједавајући је 
подсјетио да је Савјет министара, на иницијативу ресорног министарства, закључио да сугерише 
Парламентарној скупштини да се Предлог закона о забрани дискриминације разматра по хитном 
поступку, јер је овај закон један од услова за либерализацију визног режима. Међутим, Закон се 
већ налази у комисијској фази и ову сугестију није могуће уважити. Рекао је да члан 106. став (4) 
Пословника предвиђа могућност да се Предлог закона на овој сједници одмах разматра и у 
другом читању, без разматрања у другој комисијској фази, што се може узети у обзир у току 
расправе о овој тачки. 
 Затим је предсједавајући образложио измјене и допуне предложеног дневног реда. 
 У оквиру расправе о дневном реду Денис Бећировић је подсјетио на закључак Дома са 52. 
сједнице који се односи на формирање Посебне истражне комисије, рекавши да рок од 45 дана 
предвиђен за достављање извјештаја те комисије убрзо истиче. Предложио је да се именовање 
поменуте комисије уврсти као тачка дневног реда или, уколико постоји друго образложење 
Колегијума, да се то обави на наредној сједници. 
 Предсједавајући је рекао да је ово питање разматрано на сједници Проширеног 
колегијума, те да још једна политичка странка треба да достави име свог представника, што би 
требало да буде завршено до наредне сједнице.  
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Предсједавајући  је за 54. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 53. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона о 
измјенама и допунама Закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода по 
хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

4. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника; 

5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о систему индиректног опорезивања у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника; 

6. Захтјев Дома народа Парламентарне скупштине БиХ за разматрање Предлога закона о 
допуни Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

7. Предлог закона о јавним набавкама (друго читање); 
8. Предлог закона о акцизама у Босни и Херцеговини (друго читање); 
9. Предлог закона о поштама Босне и Херцеговине (друго читање); 
10. Предлог закона о поступку закључивања и извршавања међународних уговора (друго 

читање); 
11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту 

(друго читање); 
12. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ (друго читање); 
13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одбрани Босне и Херцеговине (прво 

читање); 
14. Предлог закона о забрани дискриминације (прво читање); 
15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији (прво читање); 
16. Предлог закона о измјени Закона о министарствима и другим органима управе Босне и 

Херцеговине (прво  читање); 
17. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине – 

предлагачи посланици: Екрем Ајановић, Ремзија Кадрић и Адем Хускић (прво читање); 
18. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине за 2008. годину; 
19. Информација Министарства безбједности БиХ о стању безбједности новинара у Босни и 

Херцеговини (реализација закључка усвојеног на 47. сједници Дома, одржаној 4. марта 
2009. године); 

20. Предлог резолуције о заштити породице (предлагач: посланик Адем Хускић); 
21. Изјашњавање о Иницијативи посланика Садика Бахтића са 50. сједнице Дома, одржане 1. 

априла 2009. године „да се задужи Савјет министара или Министарство цивилних послова 
да донесе одлуку или закључак да се фудбалској репрезентацији БиХ из резервног фонда и 
гранта за спорт исплати 100.000,00 КМ“; 

22. Именовање три члана у Заједничку комисију за усаглашавање текста Закона о измјенама и 
допунама Закона о финансирању институција БиХ; 

23. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и 

трезора, и Raiffeisen Zentralbank Österreich Aktiengesellschaft – Развој система 
водоснадбијевања у општини Ливно, 

б)    Међународних здравствених прописа (2005). 
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Ад. - 1.  Усвајање Записника са 53. сједнице Представничког дома 

 
Предсједавајући је констатовао да је Записник достављен посланицима. 
Славко Јовичић је ставио примједбу на Записник у дијелу у којем се наводи присуство 

чланова Савјета министара, као и посланика. Рекао је да неки од њих буду присутни врло кратко, 
а стиче се утисак да су присуствовали цијелој сједници. Указао је и на неслагање броја присутних 
посланика на почетку сједнице и броја посланика који гласају на крају сједнице.  

Предсједавајући је истакао да се тачно евидентира резултат гласања и да је технички врло 
тешко наводити у записнику колико је неко временски присуствовао сједници. 

Записник са 53. сједнице усвојен је са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из 
Републике Српске 12), једним „против“ и једним гласом „уздржан“. 
      
Ад. - 2.  Посланичка питања и одговори 
 
 Одговоре су коментарисали Садик Бахтић и Адем Хускић. 

Није било питања у оквиру коментара на одговоре. 
 

 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 

Нико Лозанчић: 
''1. У којој фази је израда Предлога закона о рестититуцији и када се може очекивати 
      достављање Предлога закона у парламентарну процедуру? 
2. У којој фази је реализација захтјева Колегијума Представничког дома која је оснажена и 

закључком Представничког дома којим се од Савјета министара тражи хитно достављање 
предлога закона који су на листи наших обавеза за либерализацију визног режима?“ 

  
Винко Зорић: 

 „Који су разлози, осим националних, да је јавна телевизија с пуно више пажње пратила 
првака Њемачке Wolfsburg него првака Босне и Херцеговине Зрински Мостар?“  
   

Азра Алајбеговић:  
„У којој је фази спровођење вакцинације животиња против бруцелозе у БиХ? Које је 

активности на том плану спровела Канцеларија за ветеринарство БиХ до сада? Које су 
активности планиране у наредна три мјесеца?“ 
 

Жељко Кузмановић: 
„Да ли је и када планирана реконструкција магистралног пута Сарајево – Тузла (ознака је 

М-18) и уколико је овакав подухват планиран за ову годину, замолио бих надлежне институције 
да ми доставе списак дионица и планирани обим радова на њима.“ 
 

Јозо Крижановић:  
''1. Зашто се одгађа доношење измјена Упутства о обиму и начину спровођења мјера 
      заштите штићених лица? 
2. Хоће ли и када Савјет министара усвојити ово ревидирано упутство?“ 

  
Рифат Долић: 

''1. У којој фази реализације је посланичка иницијатива коју сам прије годину дана, или 
тачније 03. 06. 2008, упутио Савјету министара у вези с обавезом израде информације о 
стању имовине државе БиХ, њених фирми и грађана у земљама насталим распадом 
бивше СФРЈ и активности на њеној заштити и враћању законским власницима, те 
готово једногласно усвојени закључак овог дома у вези с том иницијативом и 
захтјевом? 
2. Колики су годишњи убрани приходи на свим нивоима и по свим основама који се  
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намјенски усмјеравају за одржавање путева у БиХ и каква је била структура 
прикупљања и расподјеле ових прихода по кантонима у Федерацији БиХ у претходне 
двије године?“  

 
Лазар Продановић: 
„Колико држава чланица Европске уније је до сада ратификовало Споразум о 

стабилизацији и придруживању са БиХ? Шта Босна и Херцеговина, тј. надлежне институције у 
БиХ, прије свега Министарство иностраних послова, чине да се процес ратификације убрза у 
земљама које овај споразум нису ратификовале?“ 

 
Драго Калабић: 
„Када ће чланови Предсједништва Босне и Херцеговине, Харис Силајџић и Жељко 

Комшић, прихватити контакт и сарадњу са Србијом, те тиме престати наносити штету држави 
Босни и Херцеговини?“ 

 
Денис Бећировић: 
„Шта конкретно Савјет министара БиХ са предсједавајућим на челу чини да заустави све 

агресивније насртаје из Републике Србије на суверенитет и територијални интегритет БиХ?“ 
 
Ад. - 3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона о  
             измјенама и допунама Закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели  
             прихода по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 

У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је ријеч о Закону који је на 
привременој основи донио високи представник за БиХ. У допису Савјета министара 
наводи се како је потребно претходно усвојити овај закон високог представника, јер се у 
Предлогу закона из наредне тачке врше одређене измјене и у члану 9. основног закона, 
које су обухваћене и овим законом.   
Није било расправе. 
Са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске осам), три „против“ и два 

гласа „уздржан“ усвојен је захтјев за хитни поступак. 
Предлог закона из ове тачке усвојен је са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из 

Републике Српске 11), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 4. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и  
             допунама Закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода по хитном 
             поступку у складу са чланом 127. Пословника 
            
            Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да Савјет министара наводи да је 
усвајање овог закона у вези са Законом о акцизама у БиХ који је на дневном реду сједнице у 
другом читању. 
 Није било расправе. 
 Дом је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске седам), три 
„против“ и три гласа „уздржан“ усвојио захтјев за хитни поступак.  
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о уплатама на јединствени рачун и 
расподјели прихода усвојен је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 
осам), без гласова „против“ и пет гласова „уздржан“.  
 
Ад. - 5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
             допунама Закона о систему индиректног опорезивања у Босни и Херцеговини по  
             хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 

 
Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. 
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Захтјев за хитни поступак усвојен је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 24, из 

Републике Српске седам), три „против“ и три гласа „уздржан“. 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о систему индиректног опорезивања у 

Босни и Херцеговини усвојен је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 
седам), без гласова „против“ и шест гласова „уздржан“. 
    
Ад. - 6. Захтјев Дома народа Парламентарне скупштине БиХ за разматрање Предлога 
             закона о допуни Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ по  
             хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 „За“ захтјев за хитни поступак гласало је 25 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), „против“ 10, два „уздржана“. Одмах је спроведено усаглашавање због 
недостатка ентитетске већине. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу „за“ су 
гласала 24 посланика, „против“ 11 (из Републике Српске), два „уздржана“. Предсједавајући је 
констатовао да захтјев за хитни поступак није усвојен, а затим је спровео гласање о скраћеној 
процедури. „За“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), 
„против“ 11, „уздржана“ три. Није било потребне ентитетске већине, па је спроведено 
усаглашавање. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу ''за'' је гласало 18 посланика, 
„против“ 13 (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 12), ''уздржана'' два.  

Предсједавајући је констатовао да Дом није прихватио ни захјев за скраћену процедуру и 
да ће се Предлог закона о допуни Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ 
разматрати у редовној процедури.  
   
Ад. - 7. Предлог закона о јавним набавкама (друго читање) 
  

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна Комисија усвојила 33 
амандмана, а да Милорад Живковић у пленарној фази брани осам амандмана. 

Директорица Агенције за јавне набавке БиХ, Џенита Фочо, кратко је дискутовала о 
Предлогу закона. 

У расправи су учествовали Садик Бахтић и Саво Ерић. 
 Приликом гласања, Дом се прво изјашњавао о амандманима Милорада Живковића. О два 
амандмана је спроведено гласање, а од преосталих шест предлагач је одустао. Амандмани I и II 
нису усвојени, а резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ 11, „против“ 19, „уздржано“ пет. 
 Амандман II – „за“ 13, „против“ 19, „уздржано“ пет.  
 Предлог закона о јавним набавкама усвојен је у другом читању са 27 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 22, из Републике Српске пет), осам „против“ и два гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 8. Предлог закона о акцизама у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је, у складу са закључком са 53. 
сједнице Дома, затражено мишљење Управног одбора Управе за индиректно опорезивање о 
амандманима које су у пленарној фази поднијели посланици Момчило Новаковић (два), 
Шемсудин Мехмедовић (један) и Јерко Иванковић Лијановић (један). Управни одбор није 
прихватио ове амандмане.  
 У расправи су учествовали: Мехмед Суљкановић, Јерко Иванковић Лијановић, министар 
финансија и трезора Драган Вранкић, Момчило Новаковић, Нико Лозанчић, Селим Бешлагић, 
Винко Зорић, Бајазит Јашаревић, Мартин Рагуж, Велимир Јукић, Славко Јовичић, Мирко Околић, 
Денис Бећировић и Хусеин Нанић.  
 Један број учесника у расправи истакао је да Управни одбор Управе за индиректно 
опорезивање није засједао, а то је било неопходно да би доставио мишљење о амандманима. 
Момчило Новаковић је тражио да се ова констатација унесе у записник. 
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 Најприје се гласало о закључку који је у расправи предложио Јерко Иванковић 
Лијановић. Предлог закључка није усвојен – „за“ су гласала четири посланика, „против“ 27, 
„уздржано“ шест, а он гласи: 
 „Одгађа се расправа и изјашњавање о Предлогу закона о акцизама до добијања мишљења 
с одржане сједнице Управног одбора о амандманима на Предлог закона о акцизама.“  
 Након тога, Дом се изјашњавао о амандманима. 
 Дом није усвојио амандман Шемсудина Мехмедовића – „за“ је гласало пет, „против“ 20 
посланика.  
 Амандман Јерка Иванковића Лијановића није усвојен – „за“ су гласала четири 
посланика, „против“ 23, „уздржано“ 10. 
 Нису усвојени ни амандмани Момчила Новаковића, а резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ 10, „против“ 20, „уздржана“ четири. 
 Амандман II – „за“ 11, „против“ 21, „уздржана“ четири. 

Предлог закона о акцизама у БиХ усвојен је у другом читању са 28 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), једним „против“ и седам гласова „уздржан“.  

Након тога, Дом је гласао о Предлогу закључка Селима Бешлагића, који је усвојен са 36 
гласова „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним 
гласом „уздржан“. Закључак гласи: 

„У сваком сљедећем предлогу измјена и допуна Закона о акцизама БиХ, Управа за 
индиректно опорезивање БиХ дужна је да достави анализу позитивних ефеката тих 
промјена.“ 
 
Ад. - 9. Предлог закона о поштама Босне и Херцеговине (друго читање) 
 

Предсједавајући је поново подсјетио на закључак са 52. сједнице о одгађању расправе и 
изјашњавања о Предлогу закона, као и на примједбе које је доставило Министарство 
комуникација и транспорта на Амандман IV из Извјештаја Комисије. Надлежна Комисија за 
саобраћај и комуникације усвојила је 14 амандмана, а у пленарној фази, прије 52. сједнице, 
амандмане су поднијели Милорад Живковић (три) и Шемсудин Мехмедовић (четири).  
 У расправи су учествовали: Ремзија Кадрић и Бранко Докић.  
 Амандмани Шемсудина Мехмедовића нису усвојени, а резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ 10, „против“ 17, „уздржано“ девет. 
 Амандман II - „за“ девет, „против“ 17, „уздржано“ девет. 
 Амандман III - „за“ 10, „против“ 20, „уздржано“ седам. 
 Амандман IV - „за“ 10, „против“ 19, „уздржано“ осам. 
 
 Ни амандмани Милорада Живковића нису усвојени. Резултати гласања су: 
 Амандман I - „за“ 13, „против“ 16, „уздржано“ седам. 
 Амандман II - „за“ 14, „против“ 16, „уздржан“ седам. 
 Амандман III - „за“ 13, „против“ 16, „уздржано“ седам. 
 
 Након изјашњавања о амандманима, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске девет), четири „против“ и четири гласа „уздржан“, одгођено је изјашњавање 
о Предлогу закона о поштама БиХ (друго читање), а Комисија за саобраћај и комуникације је 
задужена да још једном размотри примједбе Министарства комуникација и транспорта на 
Амандман IV на члан 7. Предлога закона и да, у сарадњи с Колегијумом Дома, пронађе начин да 
интервенише у случају да утврди да су примједбе основане. 
 
Ад. - 10. Предлог закона о поступку закључивања и извршавања међународних уговора 
               (друго читање) 
              
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Комисија за спољне послове 
усвојила три амандмана, а да Милорад Живковић у пленарној фази брани четири амандмана. 
 Кратко је дискутовао предсједавајући Комисије за спољне послове, Славко Матић. 
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Дом се прво изјашњавао о амандманима Милорада Живковића. Амандмани нису 

усвојени, а резултати гласања су сљедећи: 
Амандман I – „за“ 12, „против“ 20, „уздржана“ четири. 
Амандман II – „за“ 12, „против“ 18, „уздржано“ седам. 
Амандман III - „за“ 12, „против“ 19, „уздржано“ шест. 
Амандман IV - „за“ 13, „против“ 16, „уздржано“ шест. 
Приликом гласања о Предлогу закона, „за“ је било 26 посланика (из Федерације БиХ 24, 

из Републике Српске два), „против“ седам, „уздржана“ четири. Предсједавајући је констатовао да 
нема довољне ентитетске већине и да ће Колегијум накнадно обавити усаглашавање о Предлогу 
закона о поступку закључивања и извршавања међународних уговора у другом читању. 
   
Ад. - 11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и 
               заштиту (друго читање) 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна Заједничка комисија 

за одбрану и безбједност прихватила закон у предложеном тексту, а да је Шефик Џаферовић у 
пленарној фази поднио осам амандмана. 

Није било расправе о овој тачки. 
Дом се прво изјашњавао о амандманима Шефика Џаферовића. 
Амандман I није усвојен – „за“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 

Републике Српске два), „против“ девет, „уздржано“ осам. Предсједавајући је одмах спровео 
усаглашавање због недовољне ентитетске већине. Колегијум није постигао сагласност. У другом 
кругу „за“ је гласало 20 посланика, „против“ 12 (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 
11), „уздржана“ четири. 

Шефик Џаферовић је одустао од преосталих седам амандмана. 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту 

усвојен је у  другом читању са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске девет), 
без гласова „против“ и пет гласова „уздржан“. 
  
Ад. - 12. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ 
               (друго читање) 
              
            Предсједавајући је рекао да је надлежна Заједничка комисија за одбрану и безбједност 
прихватила и овај закон у предложеном тексту, а Шефик Џаферовић је у пленарној фази поднио 
два амандмана.  
 Није било расправе. 
 Приликом гласања, Шефик Џаферовић је одустао од предложених амандмана.   
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ усвојен је у 
другом читању са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске девет), без гласова 
„против“ и пет гласова „уздржан“. 

  
Ад. - 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одбрани Босне и Херцеговине 
               (прво читање) 
              
            Након уводних напомена предсједавајућег није било расправе. 

Приликом гласања, „за“ је било 26 посланика (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 
четири), пет „против“ и четири гласа „уздржан“. Због недовољне ентитетске већине, одмах је 
спроведено усаглашавање. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу „за“ је било 26 
посланика, „против“ 10 (из Републике Српске), „уздржан“ један. Предсједавајући је констатовао 
да Дом није усвојио Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одбрани Босне и 
Херцеговине у првом читању. 
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Ад. - 14. Предлог закона о забрани дискриминације (прво читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама поново подсјетио на сугестију Савјета 
министара БиХ да се Предлог закона разматра по хитном поступку, као и на члан 106. став (4) 
Пословника (могућност усвајања закона у оба читања на истој сједници). 
 Кратко је дискутовао Велимир Јукић.  

Приликом гласања, предсједавајући је констатовао да један број посланика и клубова 
предлаже да Предлог закона иде у другу комисијску фазу. Предлог закона о забрани 
дискриминације усвојен је у првом читању са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 
Ад. - 15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији (прво читање) 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 

Предлог закона из ове тачке усвојен је у првом читању са 34 гласа „за“ (из Федерације 
БиХ 21, из Републике Српске 13), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“. 
  
Ад. - 16. Предлог закона о измјени Закона о министарствима и другим органима управе 
               Босне и Херцеговине (прво  читање) 
     
            Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Предлог закона о измјени Закона о министарствима и другим органима управе Босне и 
Херцеговине усвојен је у првом  читању једногласно - са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, 
из Републике Српске 13). 
 
Ад. - 17. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине –  
               предлагачи посланици: Екрем Ајановић, Ремзија Кадрић и Адем Хускић  
               (прво читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је на сједницама Колегијума и 
Проширеног колегијума расправљано о потреби достављања мишљења надлежног министарства 
о Предлогу закона и додао да је овај предлог закона одмах након подношења достављен Савјету 
министара ради давања мишљења. 
 У расправи су учествовали: Екрем Ајановић, Драго Калабић, Нико Лозанчић, Адем 
Хускић, Ремзија Кадрић и Јозо Крижановић. 
 Приликом гласања, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 12), 
једним „против“ и четири гласа „уздржан“ усвојен је предлог закључка који је у расправи изнио 
Драго Калабић, а који гласи:  

„Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Кривичног 
закона БиХ до добављања мишљења Савјета министара БиХ о овом закону.“  
 
Ад. - 18. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине за 2008. годину  
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Милица Марковић је, у име Клуба СНСД-а, предложила да се одгоди расправа о овој 
тачки док главни тужилац не буде у могућности да присуствује сједници. 

Предсједавајући је упитао Дом да ли је спреман да расправља о Информацији без 
присуства главног тужиоца. „За“ је гласало 10 посланика, „против“ 14, гласова „уздржан“ није 
било – дакле, расправа о Информацији је одгођена за наредну сједницу. 
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Ад. - 19. Информација Министарства безбједности БиХ о стању безбједности новинара у 
               Босни и Херцеговини (реализација закључка усвојеног на 47. сједници Дома, 
               одржаној 4. марта 2009. године) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Денис Бећировић је предложио да се одгоди расправа и о овој тачки због одсуства 
министра безбједности Тарика Садовића. 
 Предсједавајући је дао на изјашњавање питање да ли ће се водити расправа о 
Информацији без присуства министра безбједности. 
 „За“ је гласало шест посланика, „против“ 18, гласова „уздржан“ није било – расправа о 
овој информацији одгођена је за наредну сједницу.  
 
Ад. - 20. Предлог резолуције о заштити породице (предлагач: посланик Адем Хускић) 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Предлог резолуције дорађен у 
сарадњи са Законодавноправним сектором Парламентарне скупштине БиХ, Министарством за 
људска права и избјеглице и Министарством цивилних послова, а у складу са закључком 
надлежне Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, 
азил и етику. Назив резолуције је промијењен и сада гласи: „Резолуција о унапређењу заштите 
породице у Босни и Херцеговини“. 

У расправи су учествовали Адем Хускић и Винко Зорић. 
Предлог резолуције усвојен је са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике 

Српске 10), без гласова „против“ и три гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 21. Изјашњавање о Иницијативи посланика Садика Бахтића са 50. сједнице Дома, 
               одржане 1. априла 2009. године, „да се задужи Савјет министара или Министарство  
               цивилних послова да донесе одлуку или закључак да се фудбалској репрезентацији  
               БиХ из резервног фонда и гранта за спорт исплати 100.000,00 КМ“ 
              
            Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 У расправи су учествовали: Садик Бахтић, Мартин Рагуж, Бранко Докић, Славко Јовичић, 
Драго Калабић, Мирјана Малић, Денис Бећировић, Јозо Крижановић, Хусеин Нанић, Винко 
Зорић, Сефер Халиловић и министар цивилних послова Средоје Новић. 
 Приликом гласања, „за“ је било 17 посланика (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске 
два), „против“ 16, „уздржано“ пет. Предсједавајући је одмах спровео усаглашавање због 
недостатка ентитетске већине. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу „за“ је било 
17 посланика, „против“ 17 (из Федерације БиХ шест, из Републике Српске 11), „уздржана“ три. 
Предсједавајући је констатовао да Иницијатива посланика Садика Бахтића није усвојена.  
 
Ад. - 22.  Именовање три члана у Заједничку комисију за усаглашавања текста 
                Закона о измјенама и допунама Закона о финансирању институција БиХ 
 
 У Заједничку комисију, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Срспке 
девет), два „против“ и шест гласова „уздржан“, именовани су посланици: Велимир Јукић, Лазар 
Продановић и Садик Бахтић.  
  
Ад. - 23. Давање сагласности за ратификацију: 

а)    Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и  
       трезора, и Raiffeisen Zentralbank Österreich Aktiengesellschaft – Развој система 
       водоснадбијевања у општини Ливно, 

             б)    Међународних здравствених прописа (2005). 
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Предсједавајући је подсјетио да је Комисија за спољне послове дала позитивнo мишљење  

о сагласности за ратификацију споразума из ове тачке. Обављено је јединствено гласање и 
сагласност за ратификацију је дата једногласно – са 37 гласова „за“ (из Федерације БиХ 24, из 
Републике Срспке 13). 
 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
Предсједавајући је подсјетио да ће 55. сједница Дома бити одржана 10. 06. 2009.  
 
Сједница је завршена у 14.15 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 54. сједнице Представничког дома. 

 
 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                     ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                             Бериз Белкић 
          


